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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Rogán Antal, Miniszterelnöki Kabinetirodát vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem fogadta be a Korrupcióellenes 
Munkacsoportban is helyet foglaló, a felületet gyakran használó szervezetként a K-Monitor 
javaslatait a Nemzeti Adatvagyon Ügynökség?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A K-Monitor közösségi oldalán a következő poszt jelent meg:

„Jót akartunk - elküldtek minket a csudába 

A  Kormány  tavaly  az  Unió  megbékítésére  létrehozott  egy  új  közadat-nyilvántartást
(http://kif.gov.hu), amibe bizonyos állami szervek bizonyos szerződéseik adatait töltik fel. A cél az
volt, hogy mutassák: Magyarországon a közpénzek felhasználása átlátható.
A Nemzeti Adatvagyon Ügynökség - NAVÜ által üzemeltetett oldal nem lett a felhasználóbarát. A
kereső indokolatlanul korlátozza, hogy a teljes adatbázison végezz keresést,  ráadásul ha találsz
valamit,  amit  szeretnél  másnak bemutatni,  vagy egy cikkbe  belinkelni,  azt  nem teheted meg.  A
feltöltött tartalmak ugyanis nem érhetők el külön link alatt. 
A Korrupcióellenes Munkacsoportban is helyet foglaló, a felületet gyakran használó szervezetként a
K-Monitor  egy  konstruktív  hangvételű  közérdekű  bejelentéssel  fordult  közvetlenül  a  NAVÜ-höz,
kérve, hogy a feltöltött tartalmak kerüljenek külön URL-ek alá, és az egyes intézmények is kapjanak
saját linket, hogy azt például a weboldalukon megoszthassák (ti. egy önkormányzat egyből a saját
szerződéseihez irányíthassa a polgárait). Hivatkoztunk arra, hogy az információszabadság része a
magyar törvények szerint a közérdekű adatok terjesztésének joga is, amit a fenti megoldás gátol.
A NAVÜ azonban nem vette  jó  néven a javaslatunkat.  Válaszukban annyit  reagáltak:  a  felület
üzemeltetését számukra előíró kormányrendelet az általunk javasolt megoldást nem írja elő, így a
bejelentést nem tartják alaposnak, végrehajtása nem áll módjukban. A rugalmatlan megközelítés



érthetetlen,  hiszen  az  oldal  számos  paraméterét  nem kormányrendelet  szabályozta,  a  kif.gov.hu
URL-t is szabadon választották,  pedig akár a allamiszerzodeskeresolinkeknelkul.gov.hu oldalt  is
használhatnák.
Ha  átláthatóságról  és  az  adatvagyon  használatáról  beszél  a  Kormány,  örömteli  lenne,  ha
figyelembe  vennék,  hogy  ezeket  nem  öncélból  vagy  saját  gyönyörűségükre,  hanem  konkrét
felhasználók és állampolgárok számára biztosítják, így az ő igényeikre kell tekintettel lenni.”
 

Kérdezem Önt:

Miért nem fogadta be a Korrupcióellenes Munkacsoportban is helyet foglaló, a felületet gyakran
használó szervezetként a K-Monitor javaslatait a Nemzeti Adatvagyon Ügynökség?

 

Budapest, 2024. április 20.

 

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes
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